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Welkom 

We hadden een ongekend droge en hete zomer in Nederland. En dat had grote invloed op de 
parken en natuurgebieden. Vergelijk bovenstaande foto uit het Diemerpark eens met 

onderstaande foto van 
een steppelandschap in 
de Oekraïne. De 
overeenkomst is 
opvallend. 

Deze Nieuwsbrief staat 
vooral in het teken van 
het, wat ons betreft, 
bizarre voorstel van het 
pas aangetreden college 
van B&W om in het 
Diemerpark vier extra 
kunstgras sportvelden 
aan te leggen.  

Wat vindt u van dit 
plan?  

We zouden het op prijs 
stellen als als u ons dit 

zou laten weten! Dat kan via ons mailadres vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com,  of door een 
berichtje via onze facebookpagina (facebook.com/diemerpark).  

Maar het leukste zouden we het vinden als we u mogen verwelkomen op onze 
ledenvergadering: maandag 12 november in de Flexbieb om 20.00 uur! 



Ontwikkelingen in en rond het park 

Vier sportvelden er bij? 

 

Het sportterrein in de hete droge zomer van 2018, met zes plastic sportvelden (de toplaag van een van de velden 
wordt vervangen). Het college stelt voor  er nog vier velden bij te leggen. (foto: Harm van der Geest) 

De concept gemeentebegroting 2019 
Het college van B&W (GroenLinks, D66, PvdA, SP) stelt in de concept begroting 2019  voor om 
€ 380.000,- uit te geven als voorbereiding voor de aanleg van vier extra sportvelden in het 
Diemerpark. Deze velden zouden nodig zijn om de wachtlijsten van de twee sportverenigingen 
in het park weg te werken, en ook om nieuwe inwoners van IJburg (Centrumeiland en 
Strandeiland) en het Zeeburgereiland te voorzien van sportgelegenheid. 

Het voorstel roept tal van vragen op, bijvoorbeeld over de wachtlijsten van de 
sportverenigingen. Is  het noodzakelijk om daarvoor natuurgebied  in het Diemerpark te 
vervangen door grote lappen plastic en hoge hekken en verlichtingspalen? Wat zijn de gevolgen 
voor het autoverkeer dat nu al dikwijls voor veel onveiligheid en overlast zorgt? En wat zijn de 
gezondheidsrisico’s en is de milieuschade bij nog meer kunstgras in het park?  
Zijn er geen betere mogelijkheden om te voldoen aan de behoefte aan voetbal- of hockeyvelden? 

Het bestuur van Vrienden van het Diemerpark heeft u nodig! 

Wij zijn benieuwd naar uw mening! 

Ledenvergadering 

De eerstvolgende algemene ledenvergadering zal plaatsvinden: 

maandag 12 november 2018: 20:00 – 22:00 uur 

in de Flexbieb: Talbotstraat 46 op het Haveneiland (IJburg). 



Hoe groot is het probleem van de wachtlijsten? 

 
Advertentie van de voetbalvereniging in ‘de Brug’ van 23-05-2018  

“De sportverenigingen op IJburg hebben lange wachtlijsten.” Deze mantra hebben we de 
afgelopen maanden dikwijls gehoord, recentelijk nog in een commissievergadering ‘Sport’ op 18 
oktober. Hoe lang zijn die wachtlijsten nu eigenlijk? Vorig jaar hoorden we getallen van 400 
voor de voetbalvereniging en 600 voor de hockeyvereniging. Hoe betrouwbaar zijn die getallen? 
Staan mensen niet op drie of vier wachtlijsten tegelijk en/of zijn ze misschien al elders aan het 
sporten? En waarom roept voetbalvereniging AFC IJburg, ondanks de wachtlijst, jonge kinderen 
op om lid te worden van de vereniging?   

Wethouder Ivens gaf tijdens de eerder genoemde commissievergadering toe dat het moeilijk is 
om betrouwbare gegevens over de wachtlijsten te krijgen. “Wachtlijsten betekent niets meer of 
minder dat er een wens bestaat om bij een club te horen.”  

Voor wie zijn de sportvelden in het Diemerpark bedoeld?  
“Sportvelden in het Diemerpark zijn bedoeld voor de inwoners van IJburg”, zei een 
vertegenwoordiger van de gemeente tijdens een bewonersbijeenkomst in 1999 (!). En dat 
uitgangspunt is nooit door de gemeente ter discussie gesteld. In het beleidsplan 2012 – 2017 van 
de hockeyvereniging staat echter:  “De verwachte groei van leden zal na 2012 (…) voor een groot 
deel ook buiten IJburg, uit andere delen van stadsdeel Oost komen, m.n. geldt dit voor 
seniorleden, maar ook voor jeugdleden. Daardoor zal het karakter van de club minder IJburgs 
worden en is het op termijn denkbaar dat de helft van de leden niet op IJburg woont. Dit zal de 
druk op de andere hockeyclub in Amsterdam Oost, HC Athena, doen afnemen.”  
Heeft de groei van de hockeyvereniging zich inderdaad zo ontwikkeld en zijn de sportvelden in 
het Diemerpark, in tegenstelling tot de voorlichting van de gemeente, al lang niet meer alleen 
bedoeld voor de inwoners van IJburg?  

Kortom 
Zeker zolang er geen objectieve, degelijke analyse van zowel de wachtlijsten als de ledenlijsten 
van de sportverenigingen heeft plaatsgevonden zijn “lange wachtlijsten” geen valide argument 
om natuurgebied in het Diemerpark te vervangen door plastic sportvelden,. 

Waarom nieuw beleid? 

Structuurvisie Amsterdam 2040  
In het belangrijkste beleidsdocument van de gemeente, de Structuurvisie Amsterdam 2040, 
wordt hoog opgegeven over het belang van groen voor de bewoners van Amsterdam. De 



Hoofdgroenstructuur zou beschermd moeten worden. Daarom zou ‘ruigtegebied/struinnatuur’, 
zoals in het Diemerpark, niet ‘opgevuld’ mogen worden met ‘sportparken’. Het voorstel van het 
college gaat daar recht tegen in.  

Voorzieningen in 2e fase IJburg 
Van meet af aan werd ervan uitgegaan dat IJburg in twee fasen 
ontwikkeld zou worden. Na de 1e fase zou direct doorgebouwd 
worden aan de 2e.  In de 2e fase zouden voorzieningen komen 
voor sport, waarvoor in de 1e fase geen ruimte zou zijn. Zeer 
bewust en rekening houdend met de komst van de 2e fase 
werden er in Diemerpark tussen 2010 en 2016 zes sportvelden 
aangelegd en 2013 in het bestemmingsplan verankerd.  

Helaas zorgde de economische crisis voor uitstel van de 
ontwikkeling van de 2e fase. Het tekort aan sportvelden voor 
de 1e fase kon daardoor voorlopig niet in de 2e fase opgeheven 
worden.  
Niettemin bleef dat wel de bedoeling.  
Nog in juli van dit jaar kregen de leden van de 
stadsdeelcommissie van stadsdeelvoorzitter Maarten Poorter 
een document toegestuurd (zie de afbeelding hiernaast) 
waarin ondubbelzinnig staat: “Het huidige tekort zal worden 
meegenomen in de uitwerking van het sportprogramma 
IJburg 2”.  

Het voorstel van het college om in het Diemerpark vier extra sportvelden aan te leggen, die óók 
bedoeld zijn voor bewoners van IJburg 2e fase en het Zeeburgereiland, is dan ook precies 
tegengesteld aan het eerder vastgestelde, en in juli kennelijk nog vigerende, beleid.  

Alternatieven 

 

Er wordt steeds meer bekend over de ontwikkeling van de 2e fase van IJburg. Volgens het laatste 
ons bekende stedenbouwkundig plan wordt de woningbouw geconcentreerd op het 
Strandeiland, dus in de Muiderbuurt en de Pampusbuurt. Het Buiteneiland kan daardoor 
onbebouwd blijven. Het vorige College van B&W (D66, VVD, SP) wilde het Buiteneiland zien als 
“een cadeau aan de stad”. Over wat daar zou kunnen komen, wordt al druk nagedacht. Daar zijn 
dus ook volop mogelijkheden om méér sportvelden aan te leggen dan waar eerder van werd 
uitgegaan. “Maar”, horen we dan zeggen, “dat duurt te lang: tegen die tijd dat die velden er zijn, 
heeft er ‘een hele generatie IJburgse kinderen’ niet kunnen sporten’.” Volgens de projectleider 
Strandeiland blijkt het echter goed mogelijk om de groei van het aantal bewoners parallel te 
laten lopen met de aanleg van tijdelijke sportvelden op het Strandeiland. 



Makkelijk en goedkoop 
Het is ons niet duidelijk waarom, bij zulke vooruitzichten, de natuur in het Diemerpark een stap 
terug zou moeten doen. Het enige argument dat we daarvoor zouden kunnen verzinnen is dat 
het “makkelijk” en “goedkoop” is. Dat zijn precies de argumenten waardoor er de laatste jaren al 
heel veel groen in Amsterdam verloren is gegaan. 

Parkeerterrein in het Diemerpark: twee jaar chaos en overlast 

Het parkeerterrein is een doorlopende bron van ergernis.  Sinds het voor het eerst werd 
opengesteld, in maart 2016, is het bijna ieder weekend ‘bal’: overlast, gevaar en onduidelijkheid 
voor fietsers en voetgangers.  

Onvoorspelbare openstelling van het parkeerterrein 

Door de verzinkbare paal in het wegdek van 
de Oeverzeggestraat omlaag te laten gaan en 
de afbeelding op een tweetal verkeersborden 
te veranderen, wordt het parkeerterrein in 
het Diemerpark opengesteld. Volgens een 
verkeersbesluit mag dit alleen gebeuren als 
er op het sportterrein competitiewedstrijden 
worden gespeeld op zaterdag, op zondag, en 
op overige dagen in de avonduren.  
Niettemin wordt het parkeerterrein ook 
dikwijls opengesteld als er geen 
competitiewedstrijden zijn, waaronder ook 
doordeweeks overdag. Afgelopen zomer 
heeft de verzinkbare paal in de Oeverzeggestraat zelfs vrijwel continu omlaag gestaan. Een 
ambtenaar zei ons dat momenteel nog wordt gezocht naar de oorzaak daarvan.  

Geen grip 
Het wordt steeds duidelijker dat de gemeente geen grip heeft op de openstelling van het 
parkeerterrein. In een recente brief schrijft de burgemeester over de onterechte openstellingen: 
“Wij zijn de mogelijkheid aan het onderzoeken om als gemeente zelf de openstellingtijden in de 
verzinkbare paal te programmeren. Hiermee zijn wij beter in staat om in te grijpen wanneer 
de verkeerde tijden zijn geprogrammeerd en kunnen wij ook beter de instellingen aanpassen 
als wedstrijden worden afgelast.”  

Wij zijn benieuwd welke oplossingen voor het parkeerprobleem de gemeente gaat bedenken als 
besloten wordt extra sportvelden in het Diemerpark aan te leggen.   

Foutparkeren lijkt niet te voorkomen 

Vooral zaterdags willen dikwijls veel meer automobilisten tegelijkertijd parkeren op het 
parkeerterrein dan er parkeervakken zijn (42). Dat betekent chaos. De doorstroming voor 
fietsers op het Dick Hilleniuspad (N.B. Plusnet Fiets!)  is dan ernstig verstoord en de veiligheid 
van de dikwijls jeugdige fietsers is in het geding (zie bv. de foto op volgende pag.). Van enige 
plezierige ‘parkbeleving’ kan daar dan ook geen sprake meer zijn.   

De problemen zijn er al vanaf de eerste keer dat het parkeerterrein in gebruik werd genomen. 
Dat was in maart 2016.  

De gemeente heeft al diverse keren erkend dat er sprake is van een problematische situatie, 
maar van verbetering was nog geen sprake.  
Onlangs kregen we een mail van dhr. Rick Vermin, lid van het DB van het stadsdeelbestuur 
(GroenLinks), waarin hij schrijft dat hij als nieuwe portefeuillehouder op parkeren, openbare 
ruimte en handhaving, zich momenteel verdiept in “precieze historie, reeds genomen stappen en 
mogelijke te nemen stappen”. Met hem zullen we binnenkort een gesprek hebben. Wellicht 
zullen we dan eindelijk in de gelegenheid zijn om onze concrete suggesties voor effectieve en 
structurele maatregelen met de gemeente te bespreken. 



Handhaving niet altijd mogelijk 
In een recente brief schrijft de 
burgemeester “Door de BOA's [Dit 
zijn medewerkers van afdeling 
Handhaving – red.) is (…) 
geconstateerd dat foutparkeren 
vaak plaats vindt langs het Dick 
Hilleniuspad. Vermoedelijk 
vinden verkeersovertredingen 
voornamelijk plaats wanneer de 
BOA's niet aanwezig zijn. Extra 
inzet op structurele handhaving 
lijkt dus geen oplossing.”   

De heer Vermin schrijft: “Helaas 
zijn we niet in staat om 
volcontinu handhavers ter 
plaatse te hebben dus schroomt u 
vooral niet om mora meldingen 

[= Meldingen Openbare Ruimte Amsterdam – red.] te maken. Afhankelijk van capaciteit en 
urgentie elders zijn we dan het beste in staat om te handhaven.”  

Feitelijk zegt de gemeente dus dat naar haar mening structureel foutparkeren niet te voorkomen 
is. Het is nog niet bekend hoe het college van B&W zich de parkeersituatie voorstelt als er nog 
meer sportvelden in het Diemerpark zouden komen.  

Bomen 
De burgemeester heeft voor handhaving wel een ‘alternatief’: “Als alternatief worden er bomen 
geplaatst langs het Dick Hilleniuspad. Hiermee hopen wij het foutparkeren zoveel mogelijk 
tegen te gaan en het fietspad leeg te houden van geparkeerde auto's.” Waar de bomen geplaatst 
zullen worden zegt de burgemeester niet. Omdat we verwachten dat de auto’s náást de bomen 
zullen gaan parkeren (- nu doen ze dat immers naast liggende boomstammen -) lijkt het ons niet 
waarschijnlijk dat dit een effectieve maatregel is.  

Foutieve stand verkeersbord 

Iedere dag, óók als het parkeerterrein opengesteld is, en er dus auto’s kunnen rijden op het Dick 
Hilleniuspad, vertoont het verkeersbord langs het Dick Hilleniuspad de afbeelding ‘fietspad’. In 
de eerdergenoemde recente brief, schrijft de burgemeester: “De foutieve stand van de 
rotatieborden, wordt doorgaans veroorzaakt door een communicatiestoring. Vanaf de 
verzinkbare paal wordt bij openstelling een draadloos signaal gestuurd naar het rotatiebord 
in het park. De afgelopen jaren bleek dit signaal niet altijd aan te komen bij het bord waardoor 
het rotatiebord in een foutieve stand blijft staan. Mogelijk wordt deze verstoring veroorzaakt 
door het magnetisch veld van de hoogspanningskabels boven de brug. Momenteel zijn wij 
bezig met een onderzoek om deze communicatie op korte termijn te verbeteren.“ Let wel: dit 
probleem hebben we de afgelopen ruim twee jaar al talloze malen aan de gemeente gemeld. 



Natuurnieuws 
(van onze natuurredactie) 

IJsvogels 

2018 was voor de ijsvogels in Nederland een rampjaar: door de vorstperiode in februari en 
maart hebben naar schatting maar één op de vijf paartjes de winter overleefd. Ook de ijsvogels 
in het Diemerpark werden zwaar getroffen: de meeste jaren hebben we drie broedparen, dit jaar 
geen enkel. We kunnen alleen maar hopen dat jongen uit nesten in de omgeving snel de weg 
naar het Diemerpark vinden en gaan broeden in onze goed onderhouden kunstbroedwanden! 

Broedvogelinventarisaties 

Dit jaar hebben in het Diemerpark 54 
vogelsoorten gebroed: de op één na minst 
goede score sinds de sanering van het gebied.  
In totaal hebben we 598 broedparen geteld: 
een flinke achteruitgang in vergelijking met 
vorige jaren.  
 
Wat de oorzaak is van die nogal teleurstellende 
cijfers, is de vraag. Komt het door ongunstige 
weersomstandigheden in het voorjaar? Door 
het toenemende aantal mensen (en honden) 
dat zich buiten de paden begeeft? Heeft het 
maai- en snoeibeleid een rol gespeeld, 
bijvoorbeeld het kappen van de bosjes waar in 
2016 en 2017 het ene paartje Roodborsttapuit 
broedde, dat in 2018 verdwenen is? Waren de 
omstandigheden in de Afrikaanse 
winterkwartieren  ongunstig? Of zijn er dit jaar 
uitzonderlijk veel vogels gesneuveld tijdens de 
trek? Het blijft gissen, maar naast andere      Zwartkop 
factoren heeft verstoring door mensen, honden (en wellicht ook katten) zo goed als zeker 
meegespeeld. 

Top-3 van broedseizoen 2018: Kleine Karekiet (60 territoria), Zwartkop (48) en Winterkoning 
(44).   

Achteruit 

Opvallend is de achteruitgang van Blauwborst, Sprinkhaanzanger en Rietzanger. Ook 
Zanglijster, Fitis, Grasmus en Tjiftjaf scoorden dit jaar opmerkelijk minder goed. Verder vonden 
we in het afgelopen seizoen geen enkel broedpaartje van Snor, Putter, Matkop en 
Roodborsttapuit.  

 2017 2018 
Blauwborst 10 (in 2016: 19!) 7 
Sprinkhaanzanger 3 1 
Rietzanger 21 10 
Zanglijster 13 7 
Fitis 67 42 
Grasmus 45 29 
Tjiftjaf 49 34 
Snor* 3 0 
Putter 8 0 
Matkop* 3 0 
Roodborsttapuit 1 0 
* = rodelijstsoort   



Vooruit 

Gelukkig zijn ook enkele soorten erop vooruitgegaan of hebben ze zich hersteld: nooit eerder 
telden we zo veel Cetti’s zangers en Zwartkoppen. Het aantal Nachtegalen heeft zich na een 
terugval vorig jaar, hersteld.  

 2017 2018 
Nachtegaal* 2 7 
Cetti’s Zanger 0 4 
Zwartkop 40 48 
* = rodelijstsoort   

Kneu (rodelijstsoort) 2010 - 2018 

Een zorgelijke trend is de grote achteruitgang in het Diemerpark van de Kneu, een prachtige 
vogel met een melodieuze zang. De populatie in Nederland bedraagt momenteel hooguit 25 % 
van die anno 1960 en in 2004 is de Kneu op de rode lijst geplaatst. Kneuen nestelen in doornige 
struiken en als rasechte zaadeters zoeken ze hun voedsel in kruidenrijk grasland. Vóór de komst 
van de sportvelden in 2010 hadden ze volop geschikt grasland en telden we 17 paartjes. We 
zagen ze vaak foerageren op de plek waar nu de sportvelden liggen. Naarmate meer gras en 
kruiden vervangen werden door plastic en asfalt, zagen we hun aantallen gestaag achteruitgaan. 
Absoluut dieptepunt was 2017, met één enkel paartje. Afgelopen seizoen telden we er 3, niet 
genoeg om van herstel te kunnen spreken. Omdat de gemeente nu plannen heeft om op het 
resterende gras tot 4 extra plastic velden aan te leggen, vrezen we dat dit wel eens het einde van 
de Kneu zou kunnen betekenen in het Diemerpark.  

 

Voorkomen van de Kneu (rodelijstsoort) in het Diemerpark tussen 2010 en 2018 

Weidebeekjuffer 

In juni 2018 mochten we een nieuwe 
libellensoort in ons park verwelkomen: de 
Weidebeekjuffer (Calopteryx splendens, 
ofwel schitterende beekjuffer). De naam 
zegt het al: het is een prachtig insect. Beide 
geslachten hebben een metaalglanskleur: 
de mannetjes blauw, de vrouwtjes groen. 
Deze juffer heeft voor zijn voortplanting 
zuurstofrijke beken nodig met 
overhangende of drijvende vegetatie. Die 
beken zijn er in het Diemerpark. Het is een 
libellensoort die zeldzaam is in het 
Amsterdamse en in het algemeen ook in 
het westelijke deel van Nederland. We zijn 
er dan ook blij mee! 

 Weidebeekjuffer man 



Verenigingsnieuws 

Ledenvergadering 

De eerstvolgende algemene ledenvergadering zal plaatsvinden: 

maandag 12 november 2018: 20:00 – 22:00 uur 

in de Flexbieb: Talbotstraat 46 op het Haveneiland (IJburg). 

Lidmaatschap  

Wil je lid worden van de vereniging Vrienden van het Diemerpark of  heb je het 

lidmaatschapsgeld voor 2018 nog niet overgemaakt?  

Dan nodigen wij je uit om € 5,- over te maken (méér mag ook) op ons 

bankrekeningnr. NL18TRIO0254484840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark. 

Tot slot   

Heb je vragen over één van bovenstaande onderwerpen? Wil je meer gedetailleerde informatie 
of wil  je andere zaken aan de orde stellen? Dan horen we dat graag! 
Ook als je zelf iets over het park in de Nieuwsbrief wil schrijven: we houden ons aanbevolen!  
 

De vereniging Vrienden van het Diemerpark heeft als doel het ruige  

karakter van het Diemerpark te beschermen en het park mens- en  

diervriendelijk te houden.  

De bestuursleden zijn: Kees Lakerveld, Marianne Elbers en Leen Pauwels. 

We zijn bereikbaar via:  

• tel. nr. 020 4164813  

• e-mail: vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com 

Website: www.vriendenvanhetdiemerpark.nl 

Bankrekeningnr.: NL18TRIO 025448 4840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark 

 
www.facebook.com/Diemerpark (Vrienden van het Diemerpark IJburg) 

  

  
www. twitter.com/diemerparkgroen 

 


